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BRMG-KSiLP. V.0012.8.2014 
 
 

 

 

 

PROTOKÓŁ  NR 49-8/2014 
z  nadzwyczajnego posiedzenia  

Komisji  Samorządu i Ładu Publicznego  Rady Miasta Gdańska, 
które  odbyło  się    26 maja 2014r.   

 
 
Posiedzenie Komisja  rozpoczęła o  godzinie 16,00   
 
Obecność: wg załączonej listy obecności, która  stanowi załącznik Nr 1  do niniejszego 
protokołu. 
Lista  innych osób uczestniczących  w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu  
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło  7 (siedmiu), czyli było 
quorum  do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca  Komisji  rozpoczynając 
posiedzenie, powitała wszystkich  obecnych i przedstawiła porządek obrad, który stanowi 
załącznik nr 3 do niniejszego protokołu, zawnioskowała o zdjęcie z porządku  
zaplanowanego punkt 4 i 5  tj.   
• Informacja przewodniczącego MłodzieŜowej Rady Miasta Gdańska  nt.  działalności  

Rady MłodzieŜowej  w tej kadencji.  
• Omówienie  propozycji zmian w Statucie MłodzieŜowej Rady Miasta Gdańska  złoŜonych 

w piśmie z 5 lutego 2014r.  
Po takiej modyfikacji  reszta  pozostanie bez  zmian a planowany punkt 6  stanie się 
punktem 4. Komisja  nie zgłosił a uwag  do tak zaproponowanego porządku  obrad i 4 
głosami za (jednogłośnie) przyjęła  następujący  porządek posiedzenia  

 
1. Opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniająca  uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 
2014-2040  - druk nr 1287. 

 
2. Opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniająca  uchwałę w sprawie 

uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2014.  – druk nr 1288 
 
3. Informacja przedstawicieli Policji, StraŜy Miejskiej i MOSiR nt. 

przygotowania do sezonu letniego pod względem bezpieczeństwa  i 
porządku.  
Ustosunkowanie się  przedstawicieli Policji oraz StraŜy Miejskiej  do kwestii  
spoŜywania alkoholu na plaŜy  oraz  rozwiązywania problemu graffiti. 

4. Sprawy bieŜące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
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PUNKT  1 
Opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniająca  uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040  - druk 
nr 1287. 

 
 
Sprawa: BRMG-S.0006.160.2014 -  Oryginał projektu uchwały  znajduje się przy  
protokole  z majowej sesji  Rady Miasta  Gdańska.   
 
Jolanta Ostaszewska  - Dyrektor Wydziału  BudŜetu Miasta i Podatków omówiła projekt  
uchwały wraz z autopoprawką – w zakresie działania Komisji – zgodnie z  uzasadnieniem 
 

Komisja po  krótkich dodatkowych   wyjaśnieniach przystąpiła do głosowania.   
 

Opinia  
 Komisja po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych przez panią Jolantę Ostaszewską –

Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  – 4  głosami za - pozytywnie   zaopiniowała 

przedmiotowy  projekt  uchwały wraz z autopoprawka w zakresie  działania Komisji (Opinia 

Nr 49-8/117-12/14. 

 

PUNKT   2 
Opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniająca  uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2014.  – druk nr 1288. 

 
Sprawa: BRMG-S.0006.161.2014 -  Oryginał projektu uchwały  znajduje się przy  
protokole  z majowej sesji  Rady Miasta  Gdańska.   
 
Jolanta Ostaszewska  - Dyrektor Wydziału  BudŜetu Miasta i Podatków omówiła projekt  
uchwały wraz z autopoprawką – w zakresie działania Komisji – zgodnie z  uzasadnieniem 
 

Komisja po  krótkich dodatkowych   wyjaśnieniach przystąpiła do głosowania.   
 

Opinia  
 Komisja po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych przez panią Jolantę Ostaszewską –

Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  – 4  głosami za - pozytywnie   zaopiniowała 

przedmiotowy  projekt  uchwały wraz z autopoprawka w zakresie  działania Komisji (Opinia 

Nr 49-8/117-12/14. 

PUNKT   3 
Informacja przedstawicieli Policji, StraŜy Miejskiej i MOSiR nt. przygotowania do 
sezonu letniego pod względem bezpieczeństwa  i porządku.  
Ustosunkowanie się  przedstawicieli Policji oraz StraŜy Miejskiej  do kwestii  
spoŜywania alkoholu na plaŜy  oraz  rozwiązywania problemu graffiti. 

 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji, prowadząca obrady  
Na początek poproszę przedstawiciel policji, zastępcę komendanta  Pana Waldemara 
Szulca.   
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Policja 
 

Waldemar Szulc – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Gdańsku powiedział między 
innymi: 
Jeśli chodzi o sezon letni, to generalnie  w tym roku podejmujemy podobne działania  jak 
w latach poprzednich.   Nasze  działania w  tym szczególnym okresie ukierunkowane są na  
zabezpieczenie bezpieczeństwa nie tylko mieszkańcom, ale  równieŜ turystom. Skupiamy 
się w tym czasie na  zabezpieczeniu pasa nadmorskiego zarówno od strony lądu jaki i 
wody. Mamy pięć łodzi, w tym jedna pełnomorska. Problem jest w tym, Ŝe pomimo, Ŝe  
posiadamy taki sprzęt, to nie zawsze kadrowo nadąŜamy z uzupełnieniem osób z 
odpowiednimi uprawnieniami. To Ŝe mam te pięć łódek, to nie znaczy, Ŝe  wszystkie będą 
jednocześnie pływały. 
Jarmark Dominikański – przy zabezpieczeniu współpracujemy ze StraŜą Miejską i w tym 
roku chyba będzie ta sama firma ochraniarska, ale nie mam tego jeszcze potwierdzone.  
Firma ta do tej pory idealnie się sprawdzała i mam nadzieję, Ŝe będziemy mieli 
przyjemność z nimi nadal współpracować. 
Trzeci kierunek, bez  względu  czy jest to sezon letni  czy nie, to zabezpieczenie  wszelkiej 
maści imprez masowych, kulturalnych, rozrywkowych. Tych imprez  jest coraz więcej, co 
generuje w bardzo duŜym stopniu wysiłki policji, zarówno osobowe jak i  sprzętowe. A co 
za tym idzie? Niestety, przy tych zabezpieczeniach, gdzieś  tam inne imprezy mogą  być w 
słabszy sposób zabezpieczone.. To tak naprawdę powoduje, Ŝe  nie ma nas  w innych 
miejscach, gdzie tak naprawdę powinniśmy być.  
Sezon letni to duŜa ilość imprez masowych, średnio jedna  dziennie.   
KaŜdego  roku odnotowujemy spadek przestępstw i wykroczeń, więc myślę, Ŝe  te działania 
są skuteczne. 
 

Aleksandra  Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji 
Jakie  jest zatrudnienie, wakaty. 
 

Waldemar Szulc – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Gdańsku  
Mamy ok. 50  wakatów, nie jest  to tak bardzo duŜo.  Łącznie  jest  1200 ludzi. Jest ok. 100 
dyŜurnych, co stanowi dość znaczny odsetek zatrudnienia.  
Dodam jeszcze, Ŝe tradycyjnie w  sezonie letnim wspierać będą nas policjanci z oddziałów 
prewencji, kursanci szkoły policyjnej w Słupsku a takŜe dzięki przychylności Miasta będą  
słuŜby  dodatkowe płatne. 
Odnotowujemy  znaczny spadek kradzieŜy samochodów.  Skutecznie rozbiliśmy  parę grup, 
które zajmowały się kradzieŜami, skutecznie równieŜ zlikwidowaliśmy kilka tzw. dziupli 
rozmieszczonych  wokół Gdańska.  
 

Aleksandra  Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji 
Jak policji współpracuje się ze StraŜą Miejską w Gdańsku, zwłaszcza na terenie  
Śródmieścia? 
 

Waldemar Szulc – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Gdańsku  
KaŜdego roku jest coraz   lepiej. Wypracowaliśmy   metody współpracy  i myślę, Ŝe w tej  
chwili jest ona idealna.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji  
Temat graffiti – czy jest jakiś sposób, aby temu zaradzić? 
   
Waldemar Szulc – Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Gdańsku  
Wiem, Ŝe odczucie mieszkańców moŜe  być troszeczkę inne, bo jest to działalność  dość  
uciąŜliwa delikatnie mówiąc. Nie chciałbym równieŜ powiedzieć, Ŝe nie jest  to dość duŜy 
problem.   
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W pierwszym kwartale tego  roku  odnotowaliśmy  takich zdarzeń  trzynaście -  do ponad  
pięć i pół tysiąca innych  zdarzeń. To są trudne  tematy bo  są bardzo uciąŜliwe, ale 
niestety, jak to określają wyŜsze  instancje, szkodliwość  ich jest znikoma.  
Poruszono  równieŜ problem spoŜywania alkoholu  na plaŜach - zdaniem Komisji temat ten 
powinien być  omówiony w szerszym gremium. 
Komisja po przeprowadzeniu jeszcze luźną, krótkiej dyskusji  w tym i innych tematach  
podziękował przedstawicielom Komendy Miejskiej Policji za  przedstawione  informacje.    
 

StraŜ Miejska 
 
Andrzej Czeran – zastępca Komendanta SM  ds. Prewencji powiedział  między innymi: 
Nasze  zadania  w tym  roku jak i w roku 2013  nie zmieniły się. Podstawą naszych  działań 
jest   porządek i spokój.  
W StraŜy pracuje  300 osób, w tym 40  w monitoringu  pracujących na korzyść policji, czyli 
de  facto  260  osób, z czego w terenie działa niecałe  180 osób.  
Rejony pod szczególna ochroną. Stare i Główne Miasto zawsze  było i będzie naszym 
priorytetem, dworzec PKS i PKP, pas nadmorski Brzeźno i Stogi. Park Oliwski i ZOO w  
trochę mniejszym stopniu. 
Zadania  dla patroli –  
Reagować na wszelkie zakłócenia ładu i porządku, udzielać pomocy osobom 
poszkodowanym. Egzekwowanie przepisów  Rady Miasta  Gdańska,  tj. picie alkoholu, 
palenie  papierosów z miejscach niedozwolonych. Przeciwdziałamy  równieŜ nielegalnemu 
handlowi.   
Maj – sierpień wydłuŜone  do godz. 23,00  patrole  w piątki  i  soboty, a jeśli  zajdzie 
potrzeba to jest  moŜliwość  ich wydłuŜenia  aŜ  do godziny  drugiej w nocy.  W  weekendy  
dochodzą  patrole wodne.  
Planujemy  wspólne patrole  z policją w  pasie nadmorskim, które  ułatwiają nam 
reagowanie w tym rejonie. 
Nie przestajemy  prowadzić działalności profilaktycznej  - w czasie wakacji, z wyłączeniem 
Jarmarku Dominikańskiego, będziemy realizowali trzy programy. Programy „Bezpieczne  
wakacje” i „Postępowanie ze zwierzętami” będziemy realizować w ośrodkach wczasowych, 
ośrodkach szkolno- wychowawczych, w szpitalach. Program „Miasteczko ruchu drogowego” 
będziemy  realizować  w  dwóch miejscach:  na terenie Technikum Samochodowego i przy 
molo w  Brzeźnie. Dziękuję,  to tyle  z  mojej strony. 
 
Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji  
Wysłuchamy jeszcze Dyrektora Paszkowskiego, a  potem przejdziemy  do dyskusji.  
 

Miejski Ośrodek  Sportu i Rekreacji  
 

Leszek Paszkowski – Dyrektor  MOSiR powiedział między innymi: 
Sezon letni  2014  na kąpieliskach gdańskich będzie rozpoczynał się 27 czerwca br. a trwać 
będzie  do 31 sierpnia  br. Będzie w  miejscach  specjalnie  do tego przygotowanych, 
kąpieliska  na  Wyspie Sobieszewskiej, na Stogach, Brzeźnie i Jelitkowie. 
W  tym  roku mamy  pięć kąpielisk z Błękitną Flagą, nowością będzie Kąpielisko z Błękitną 
Flagą  w Orlu. 
Następnie  Dyrektor  Paszkowski omówił takie tematy jak: 
• ratownictwo  - opieka medyczna,  
• zatrudnienie  ratowników  na umowę o pracę, 
• biblioteka plaŜowa, 
• akcja „Mamo tutaj jestem”, 
• infrastruktura plaŜowa. 
 

 



5 

 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji  
Mówiąc o infrastrukturze plaŜowej  to  brakuje mi  tutaj jednej rzeczy a mianowicie 
swobodnego dojścia  do wody dla wózków, dla ludzi niepełnosprawnych.   
 

Leszek Paszkowski – Dyrektor  MOSiR 
Robimy to powoli.  
 

Jarosław Gorecki  - członek Komisji 
Jak często plaŜe są sprzątane. Byłem  ostatnio  w Sobieszewie  i było na niej duŜo 
zanieczyszczeń. 
  
Leszek Paszkowski – Dyrektor  MOSiR 
Komunalnych czy naturalnych? 
 

Jarosław Gorecki  - członek Komisji 
Przede wszystkim naturalnych. 
 

Leszek Paszkowski – Dyrektor  MOSiR - powiedział między innymi: 
To jest związane  z ochroną ekologiczną. Jak sprzątamy z odpadów naturalnych typu  
drewno, korzenie i inne rzeczy, to ekolodzy  robią alarm, Ŝe jest niezgodne z konwencją 
europejską ochrony środowiska. Co wyrzuci morze  typu  drzewo, korzenie powinno  na 
niej pozostać.  
Specyfika plaŜy pomiędzy  Brzeźnem a Jelitkowem jest zupełnie inna, a inna jest taka  
dzika plaŜą jak w Sobieszewie zgodna z naturą i preferowana przez  inne osoby. Trudno  
pogodzić wszystkie interesy.  
W Gdańsku mamy 23 km  plaŜ, i tak naprawdę, z czego kąpieliska  to 760 metrów.  
 
 

Komisja poruszyła sprawę  toalet  na  plaŜy, skanalizowania tych terenów  i  udostępniania 
toalet  stałych, ogólnodostępnych,  a nie toi toi. Obecnie problemem jest zaśmiecanie i 
braku  toalet na plaŜy.   
Poruszono równieŜ  temat  wydłuŜonych patroli, zakładania  blokad  na źle parkujące  
samochody.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji  
Konkludując: dostrzegamy problem  wydm, ścieŜki na plaŜę – czy one  będą zrobione? 
 

Leszek Paszkowski – Dyrektor  MOSiR 
Będą zrobione. Na  sezon są rozkładane. Nie wszystkie, ale  większość ma platformy. Będą 
dodatkowe  kładki na zwodowanie katamaranów w Jelitkowie.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji  
Czy są jeszcze jakieś pytania  do Komendanta  i Dyrektora? Nie widzę. Dziękuję  za  
przekazane  informacje  i  przechodzimy  do kolejnego  punktu. 
 
 

PUNKT 4 
Sprawy bieŜące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
 
Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji  
Panie Przewodniczący, czy otrzymał  Pan pismo z nadzoru  Wojewody?  
 
Bogdan Oleszek – członek Komisji, przewodniczący RMG 
Nie.  
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Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji  
W ubiegłym tygodniu w piątek z mecenasem Bodakowskim byliśmy w Urzędzie 
Wojewódzkim w nadzorze. Na  uchwały  RMG  w sprawie uchwalenia  Statutów Dzielnic  
wpłynęło pięć skarg do Wojewody. Skargi  wpłynęły między innymi na brak konsultacji 
statutów. Wojewoda  dostrzegł  ileś  tam róŜnych kwestii, które   oddalił. Zwraca  się 
natomiast  do nas, abyśmy jednak  poprawili statuty w  obszarze planowania 
przestrzennego na prośbę jednostek pomocniczych. To jest dosyć powaŜna sprawa, teŜ i 
politycznie. Wpisaliśmy  do statutu opiniowanie studium.Pan Wojewoda mówi, Ŝe niestety, 
ale jest to niezgodne z procedurą planistyczną  i naleŜy to usunąć.  
Druga  rzecz  to taka, Ŝe w pewnym zamyśle, aby  co chwilę  tych statutów  nie zmieniać,  
napisaliśmy w nich pewne odniesienia, Ŝe pewne kwestie  zostaną doprecyzowane i 
uregulowane uchwałami Rady Miasta. I tak np. od 1993r. kwestie trybu  wyborczego  
uregulowane są w oddzielnej uchwale. Wojewoda zwraca uwagę, Ŝe jest nowe  
orzecznictwo  mówiące, Ŝe te rzeczy powinny być ujęte  w statutach. Niemniej nie jest  to 
naruszenie, które skutkuje uniewaŜnieniem, ale zdaniem wojewody naleŜy to 
doprecyzować, poniewaŜ  ktoś  w przyszłości moŜe  to zaskarŜyć. 
W  wyniku powyŜszego, nasz Statut Miasta  zawiera  pewne sprzeczności.  § 63  ust. 1 
mówi, Ŝe  zasady i tryb wyborczy będą doprecyzowane  uchwałami Rady Miasta, a ust. 2 
mówi, co powinien zawierać  statut jednostki pomocniczej. 
Musimy się nad tym wszystkim zastanowić i co z tym dalej  robić.  
 

Jarosław Gorecki  - członek Komisji 
Składam formalny wniosek, aby  przewodniczący  Komisji  zechciał  skonsultować  się z 
radami dzielnic i skonsultował  z nimi temat, a  wnioski przedstawił  Komisji na 
posiedzeniu.  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Chciałbym, to jeszcze  przedyskutować z mecenasem Bodakowskim i Sekretarz Miasta.  My 
moŜemy przedstawić wizję polityczną, ale nie jesteśmy w stanie tworzyć poszczególnych 
zapisów  statutu. UwaŜam, Ŝe powinniśmy otrzymać wsparcie, powinien  być to juŜ  dobry  
produkt. Powinien być  złoŜony  pod obrady  sesji na 21 dni zgodnie ze statutem, ale 
prawdopodobnie nie damy  rady. Być moŜe  będziemy musieli zwołać  jeszcze  jedno 
dodatkowe posiedzenie Komisji 
 

Bogdan Oleszek  - członek Komisji  
Skąd ten pospiech?  
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
śaden pośpiech, ale musimy to zakończyć w najbliŜszym czasie. JeŜeli chcemy  pewne 
rzeczy zmieniać, zmieniać Statut Miasta to musimy to zrobić w najbliŜszym czasie.   
UwaŜam, Ŝe naleŜy uporządkować kwestie związane  z procedurą wyborczą do jednostek 
pomocniczych. Jest pomysł - jedna  osoba, jeden  głos. Aby to wprowadzić  to naleŜy: 
zmienić Statut Miasta. Po drugie  naleŜy to wpisać  do statutu jednostek.  
 

Bogdan Oleszek  - członek Komisji  
A co z ilością  2 tysięcy  osób  osiedle – dzielnica. Mamy trzy  takie jednostki, które nie 
mają  2 tysięcy  osób  - co z tym? 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Pan Wojewoda tego nie dostrzega, poniewaŜ nie ma moŜliwości likwidacji. Musi być na 
wniosek danych jednostek. Temat ten nie jest podnoszony jako problematyczny. 
Problematyczne  są dwa.  
UwaŜam  Ŝe  powinniśmy  -  to  co ustalono na Klubie – zmienić procedurę wyborczą i to 
musi być wpisane  do  statutu  jednostek pomocniczych. Mecenas uwaŜa, Ŝe naleŜy z tym 
poczekać do września albo października. Ja uwaŜam, Ŝe jest  to zbyt  późno, bo jeŜeli  
teraz  robimy   coś ze  statutami, to trzeba  to zrobić za jednym razem: zrobić  i zamknąć  
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temat. Jesteśmy w stanie we wrześniu – październiku  przyjąć  zmiany  do statutów 
jednostek pomocniczych.  
 

Lech Kaźmierczyk  - członek Komisji 
Co pan Przewodniczący proponuje? 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji 
Nie ma chyba innej opcji jak wyjście naprzeciw oczekiwaniom Wojewody i przy tej samej 
okazji wprowadzić zmiany w procedurze  wyborczej.  
 

Lech Kaźmierczyk  - członek Komisji 
Bardzo logiczne.  
 

Ustalenie: 
 Komisja ustaliła, Ŝe jak wpłynie pismo od Wojewody   to  Przewodniczący zwoła  
posiedzenie Komisji. 

 
Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji poinformowała, Ŝe  do komisji wpłynęły  
pisma: 
1. Pismo WGK.VI.6852.20.14.WG  z dnia 16 kwietnia 2014r.   odpowiedź Prezydenta  na 

pismo pana Roberta Górala  w sprawie zakłócania porządku przez klientów  salonu gier  
przy ul. Partyzantów 17 A w Gdański . Decyzja Komisji – odpowiedź przesłać Panu 
Robertowi Góralowi. (odpowiedź nie została przesłana    - brak adresu); 

2. e-mail  z dnia 16.04.2014r.  – poparcie NSZZ „Solidarność” Pracowników StraŜy 
Miejskiej w Białymstoku  dla działań Komisji Zakładowej NSZZ „Solidarność”  StraŜy 
Miejskiej w Gdańsku. Decyzja Komisji: pismo a/a. 

3. e-mail  dot. projektu ocalenia jeziora Jasień.  Decyzja Komisji: pismo a/a. 
4. Sprawozdanie  działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2013r.  -  Decyzja  

Komisji: pisma a/a . 
5. Biuletyn informacyjny Komendy Miejskiej Państwowej StraŜy PoŜarnej. 
 
Przewodniczący Komisji stwierdził  wyczerpanie  porządku i  zamknął posiedzenie Komisji.  
 
Posiedzenie zakończono o godz.  18,00  
 
 
 
                                                                           Przewodniczący  Komisji 
                                                                         Samorządu i Ładu Publicznego 
 
                                                                               Marcin Skwierawski  
Protokół sporządziła: 
Bogusława Pieklik 
 
Biuro Rady Miasta Gdańska  
 
 


